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Linnavolikogu IX koosseis moodustas alatised komisjonid 14. novembril 2017. 

Majanduskomisjoni tegevusvaldkonnaks määrati keskkonnakaitse, linnahaljastuse, 

liikluskorralduse, ühistranspordi, linnapuhastuse, teedeehituse, veevarustuse ja kanalisatsiooni, 

jäätmekäitluse, elamumajanduse, turismi infrastruktuuri, ettevõtluse ja muud küsimused. 

 
Komisjoni esimeheks valiti Verni Loodmaa ja aseesimeheks Peeter Laurson.

 
Võrreldes eelmise volikogu koosseisu linnamajanduskomisjoniga lisandus majanduskomisjoni 

tegevusvaldkonnale ettevõtlus. Tööjaotuse muudatus toimus ka linnavalitsuses nind 

linnamajandusega tegelenud abilinnapea ülesannete hulka lisandus samuti ettevõtlus ja 

innovatsioon. Muudatuste eesmärk oli pöörata suuremat tähelepanu ettevõtluskeskkonnale ning 

Tartu konkurentsivõime tõstmisele.

 
Majanduskomisjon pidas aruandeperioodil 17 koosolekut. Kaks koosolekut toimus koos arengu- 

ja planeerimiskomisjoniga.

 
Komisjoni liikmed ja osavõtt koosolekutest

 
Komisjoni 

liikmed

Esitas 

komisjoni

Koosolekuid/

osalenud (sh 

elektrooniliselt)

Verni Loodmaa Reformierakond 17/16 (3)

Toomas Kapp Reformierakond 17/17 (2)

Laura Danilas Reformierakond 17/17 (5)

Nikolai Männik Reformierakond 17/15 (0)

Martin Bek Reformierakond 17/9 (4)

Tiia Teppan 

(alates 11.10.18)

Reformierakond 2/2 (0)

Asko Tamme 

(alates 13.09.18)

SDE 3/3 (1)

Tõnu Ints SDE 17/9 (1)

 Jelena Frunze Keskerakond 17/15 (2)

 Riina Kallas 

(alates 15.02.18)

Keskerakond 12/11 (1)

 Peeter Laurson Isamaa 17/15 (5)

 Kaja Tarto (alates 

26.04.18)

EKRE 8/8 (0)

 Raimond Viik EKRE 17/17 (0)

 Arvo Lehemets VL Tartu Heaks 17/16 (0)

 Lauri Räpp VL Tartu Eest 17/16 (2)

Marta-Magdaleen 

Keskerakond 5/4 (0)

https://info.raad.tartu.ee/dhs.nsf/web/viited/VOLO2017111400005


Marta-Magdaleen 

Kuningas (kuni 

15.02.18)

Heiki Vilep (kuni 

26.04.18)

EKRE 9/2 (0)

Martin Hallik 

(kuni 13.09.18)

SDE 14/11 (0)

Kristo Seli (kuni 

11.10.18)

Reformierakond 15/11 (2)

 
Majanduskomisjon arutas 22 otsuse ja 10 määruse eelnõu. Komisjon oli juhtiv 19 otsuse ja 6 

määruse eelnõu menetlemises. Komisjoni koosolekutel arutati kokku 19 informatsioonilist punkti.

 
Olulisemad teemad

 
Jäätmekäitlus. Jäätmekäitluse riigihanked ning linna jäätmehoolduseeskiri. Komisjon tegi 

arutelude käigus ettepanekuid, mis puudutasid prügiveo ajalisi piiranguid elamupiirkondades, 

jäätmeinfo kajastamist linna kodulehel, pakendite avalike kogumispunktide ümbruse 

koristamise hankes teenusemahu suurendamist jm küsimusi. Komisjon kohtus 

jäätmekäitlusettevõtete esindajatega, kes andsid ülevaate oma tegevusest. Kohtumisel olid 

kõne alla jäätmeveo logistika, teenuse hinna kujunemine, tööjõuga seotud probleemid, 

võimalused tulla vastu klientide erisoovidele, jäätmeveo ajalised piirangud jne. 

Jäätmekäitlejate ja linna koostöö hinnati mõlemapoolselt heaks.

Est-For Invest OÜ kavandatud puidurafineerimistehas ja selle võimalikud keskkonnamõjud. 

Küsimust arutati kahel koosolekul koos arengu- ja planeerimiskomisjoniga. Koosolekud olid 

ettevalmistuseks 7. märtsil 2018 toimunud volikogu erakorralisele istungile. Ära kuulati tehase 

rajamist kavandanud ettevõtjate ja investorite esindajad, riigipoolseid tegevusi riigi 

eriplaneeringu protsessis tutvustasid rahandusministeeriumi, keskkonnaministeeriumi ja 

keskkonnainspektsiooni esindajad, Tartu Ülikooli teadlased tõid oma ettekannetes välja 

planeeritava tehasega seotud ohud ja probleemid.

Parkimise korraldus. Informatsioonid Annelinna parkimisprobleemidest ja võimalikest 

lahendusest, linna parkimisuuringu tulemustest (tasulise parkimisala laiendamise mõjud), 

menetlusteenistuse töö põhmõtetest parkimise kontrollimisel. J.-O. Salmi ja J. Kõre poolt Oa 

ja Ujula tänava parkimisprobleemidele lahenduse leidmiseks esitatud eelnõu arutamisel leidis 

komisjon, et parkimisega seonduvat tuleb käsitleda laiemalt ja vaadata üle kogu parkimistasu 

määrus, linnavalitsusele anti ülesanne tuua parkimiskorralduse muudatuste kava komisjonile 

arutamiseks.

Teede, tänavate ja sildade ehitust ja remonti puudutavad eelnõud ja informatsioonid. 

Komisjon sai ülevaate 2018. aastal tehtud tee-ehitustöödest ning 2019. aasta plaanidest. 

Arvestades komisjoni seisukohta, et oluliste teetööde hanked tuleb ladusa korralduse huvides 

välja kuulutada võimalikult varakult,  esitas linnavalitsus volikogule eelnõud mitmete 

suuremate tee-ehitusobjektide riigihangete korraldamiseks (sh Ülikooli tänav). Komisjon tegi 

ettepanekuid ka suviste teeremontide ajalise korralduse, tänavate sulgemisest teavitamise 

parandamise, kergliiklusteede rajamise standardi, tänavate säilitusremondi hankeperioodi 

pikkuse jm kohta.

Uus bussiliinivõrk. Komisjon tutvus praeguse liinivõrgu analüüsi tulemustega ja uue 

liinivõrgu kavaga ning tegi ettepanekuid. Koosolekutele olid kutsutud linna koostööpartnerid 

Positium OÜst.

Tartu linna välisõhus leviva keskkonnamüra vähendamise tegevuskava aastateks 2019-2023. 

Komisjon tegi linnavalitsusele ettepaneku nõuda uutes linnapuhastushangetes, et töövõtjad 

kasutaksid parima võimaliku tehnoloogiaga lehepuhureid.

Nutikate ülekäiguradade rajamise projekt. Komisjonis otsustati, et liiklusturvalisuse küsimus 

on Tartu linnale oluline teema, kuid kuna tegu on suure investeeringuga, tuleb esialgu alustada 

kahe ülekäiguraja tegemisest ning nende tulemuslikkust põhjalikult analüüsida.

Tartu linna turundusplaan. Komisjonile tutvustati Tartu linna turundustrateegiat ning 2018. 



Tartu linna turundusplaan. Komisjonile tutvustati Tartu linna turundustrateegiat ning 2018. 

aasta tegevusi Tartu tuntuse ja külastatavuse suurendamiseks. Komisjon andis linnavalitsusele 

ülesande teha koostööd Elroni, Tallinna Sadama, Tallinna Lennujaama ja laevafirmadega, et 

nende kodulehtedel oleks turisti jaoks lihtsalt leitavad võimalused, kuidas mugavalt Tartusse 

reisida.

Ettevõtluse osakonna tegevused. Informatsioonid suvekaubanduse (välikohvikud, ajutised 

müügikohad) korraldusest, osakonna iga-aastastest tegevustest ja uutest plaanidest, 

ettevõtlusnädala ja hansapäevade ettevalmistamisest. Komisjon tegi linnavalitsusele 

ettepaneku korraldada suvehooaja teemade arutamiseks kokkusaamine kesklinna ettevõtjatega 

ning märkis, et lahendamist vajavad välikohvikutega seotud müraprobleemid õhtusel ja öisel 

ajal.

Heakorra eeskirja muutmise ettepanek. Komisjon ei toetanud L. Kaplinski eelnõu Tartu 

heakorraeeskirjast rohu niitmise kohustuse ning selle maksimaalse lubatud kõrguse sätte 

kaotamiseks, kuid oli seisukohal, et heakorra eeskirja sisu vajab tervikuna edasist arutelu.

Tartu linna 2018. aasta ja 2019. aasta eelarve, 2018. aasta mõlemad lisaeelarved.

Tartu linna arengukava aastateks 2018-2025 muudatusettepanekud.

Komisjon külastas Tartu lennujaama ning tutvus ASi Tartu Turg tegevusega.

Komisjoni liikmed Laura Danilas ja Kaja Tarto käisid koos linnavalitsuse delegatsiooniga 

RELOS3 välisprojekti raames 17.-20. septembril õppereisil Hollandis, reisi tulemusi tutvustati 

komisjonile.
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Esitab:

 
Verni Loodmaa

Ettekandja:

 
Verni Loodmaa
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Tartu Linnavolikogu I "Informatsioon volikogu majanduskomisjoni 

tööst november 2017 - november 2018" juurde

 
 
 


